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Svar på motion: Hållbar bostadspolitik i Täby 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen Hållbar bostadspolitik i Täby. 

Sammanfattning 

Didi Shin (MP) har i en motion till kommunfullmäktige den 25 november 2019 
föreslagit att kommunstyrelsen lägger fram en övergripande plan för en hållbar 
bostadspolitik som tillfredsställer målet om att Täby ska vara en kommun där 
det är tryggt och attraktivt att leva och verka, som är ekonomiskt, socialt och 
miljömässigt hållbar, vilket framkommer i Täby stadskärna 2050 (Fördjupad 
översiktsplan) och att kommunstyrelsen utreder möjligheten av att bilda ett 
kommunalt bostadsbolag. 

Kommunfullmäktige beslutade den 15 maj 2022, § 81, om riktlinjer för 
bostadsförsörjning. I riktlinjerna fastslås att kommunen möjliggör, genom sitt 
planmonopol, utbyggnad i en ekonomiskt, miljömässigt och socialt hållbar 
riktning. Täby har inget kommunalt bostadsbolag, utan arbetar istället för ett 
förtroendefullt samarbete med marknadens aktörer och att därigenom verka för 
individers möjligheter att hitta ett lämpligt boende. 

Kommunfullmäktige beslutade den 23 september 1999, § 64, att sälja samtliga 
aktier i Täbyhus till Livförsäkringsaktiebolaget Skandia. Det fanns enligt 
underlaget till beslutet inget självändamål i själva ägandet och kommunen borde 
fokusera på huvudverksamheterna.  

Mot bakgrund av ovanstående föreslås att motionen avslås. 
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Ärendet 

Didi Shin (MP) har i en motion till kommunfullmäktige den 25 november 2019 
föreslagit att kommunstyrelsen lägger fram en övergripande plan för en hållbar 
bostadspolitik som tillfredsställer målet om att Täby ska vara en kommun där 
det är tryggt och attraktivt att leva och verka, som är ekonomiskt, socialt och 
miljömässigt hållbar, vilket framkommer i Täby stadskärna 2050 (Fördjupad 
översiktsplan) och att kommunstyrelsen utreder möjligheten av att bilda ett 
kommunalt bostadsbolag. 

Enligt Lag (2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar ska varje 
kommun anta riktlinjer för att planera för bostadsförsörjningen i kommunen. 
Syftet är att skapa förutsättningar för alla i kommunen att leva i goda bostäder 
och att främja att ändamålsenliga åtgärder för bostadsförsörjningen förbereds 
och genomförs. Riktlinjer för bostadsförsörjningen ska antas av kommun-
fullmäktige varje mandatperiod. 

Kommunfullmäktige beslutade den 15 maj 2022, § 81, om riktlinjer för 
bostadsförsörjning. I riktlinjerna fastslås att kommunen möjliggör, genom sitt 
planmonopol, utbyggnad i en ekonomiskt, miljömässigt och socialt hållbar 
riktning. Täby har inget kommunalt bostadsbolag, utan arbetar istället för ett 
förtroendefullt samarbete med marknadens aktörer och att därigenom verka för 
individers möjligheter att hitta ett lämpligt boende. Riktlinjerna bygger på 
analyser av den demografiska utvecklingen, efterfrågan på bostäder, 
marknadsförutsättningar och bostadsbehov för särskilda grupper.  

Enligt riktlinjerna är den allmänna efterfrågan på bostäder i kommunen och 
regionen är hög. Täby kommuns planering för nya bostäder tar sin utgångspunkt 
i en analys av marknaden för nyproducerade bostäder. Samtidigt behöver 
planeringen ta hänsyn till att erforderlig infrastruktur kan tillkomma och att 
kommunens verksamheter även fortsatt ska kunna bedrivas med hög kvalitet. 

I Täbys översiktsplan, beslutad i kommunfullmäktige den 19 april 2022, 58 §, 
beskrivs att befolkningen förväntas öka med i genomsnitt cirka 1,5 procent 
årligen fram till år 2050. Befolkningsmängden kan då komma att uppgå till cirka 
100 000. Bostadsutvecklingen ska ske under ordnade former genom en jämn 
utbyggnadstakt om i genomsnitt mellan 600–650 bostäder per år till år 2050. En 
jämn utbyggnadstakt möjliggör en samordnad utveckling av förskola, skola och 
omsorg och bibehållen kvalitet i kommunens verksamheter, samtidigt som god 
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planberedskap och tydlig inriktning för kommande planering och 
markanvändning skapar förutsägbarhet för marknadens aktörer. 

Allmännyttiga bostadsaktiebolag är frivilliga kommunala åtaganden. De 
kommunala bostadsbolagen regleras i Lag (2010:879) om allmännyttiga 
kommunala bostadsaktiebolag. Kommunfullmäktige beslutade den 23 september 
1999, § 64, att sälja samtliga aktier i Täbyhus till Livförsäkringsaktiebolaget 
Skandia. Det fanns enligt underlaget till beslutet inget självändamål i själva 
ägandet och kommunen borde fokusera på huvudverksamheterna. Vidare 
konstaterades att det fanns ett betydande kapital bundet i bolaget vilket skulle 
göra större nytta genom att finansiera infrastrukturella investeringar. 

Ekonomiska överväganden 

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Katarina Kämpe 
Kommundirektör 

Jenny Gibson 
Samhällsutvecklingschef 

Bilagor 

- Motion, daterad den 25 november 2019 

Expedieras 

Utredningsadministratör Gustav Olsson 
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